
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 
 
 
 
 

<

A

r

r

a

y

O

f

A

c

a

d

r

e

L

a

t

e

m

e

r

g

e

d

F

i

e

l

d

> 

  

<

A

c

a

d

r

e

L

a

t

e

m

e

r

g

e

d

F

i

e

l

d

> 

    

<

N

a

m

e

>

D

o

c

u

m

e

n

t

A

m

o

u

n

t

N

u

m

b

e

r

<

/

N

a

m

e

> 

    

<

V

a

l

u

e

>

A

c

a

d

r

e

D

o

c

u

m

e

n

t

A

m

o

u

n

t

N

u

m

b

e

r

<

/

V

a

l

u

e

> 

  

<

/

A

c

a

d

r

e

L

a

t

e

m

e

r

g

e

d

F

i

e

l

d

> 

  

<

A

c

a

d

r

e

L

a

t

e

m

e

r

g

e

d

F

i

e

l

d

> 

    

<

N

a

m

e

>

D

o

c

u

m

e

n

t

U

n

i

q

u

e

N

u

m

b

e

r

<

/

N

a

m

e

> 

    

<

V

a

l

u

e

>

A

c

a

d

r

e

D

o

c

u

m

e

n

t

U

n

i

q

u

e

N

u

m

b

e

r

<

/

V

a

l

u

e

> 

  

<

/

A

c

a

d

r

e

L

a

t

e

m

e

r

g

e

d

F

i

e

l

d

> 

  

Sagsbehandler Doknr. Sagsnr. 

HellePe 60810-24 23/22715 

Seniorrådsmøde 08.04.2024 

 

Tidspunkt:  Kl. 9.00 - 12.00 

Mødelokale: Lokale 1.10 

Deltagere:   Steen Gormsen Hansen, Hans-Henrik Jacobsen, Anne Spangtoft, Annette Jo-

hansen, Elisabeth Abel, Erik Larsen, Finn Larsen 

Ordstyrer:  Annette Johansen 

Afbud:  Erik Larsen 

Øvrige deltagere: Charlotte Kaaber (9.30-10.30) 

Gæster: - 

Referent:  Helle Petersen  

 

 

Dagsorden: 

 

1. Godkendelse af dagsorden 

Punkt 3 udgår 

Punkt 4h og 4i tilføjes dagsordenen 

Punkt 20f, 20g og 20h tilføjes dagsordenen 

 

2. Valg af ordstyrer til mødet 13. maj 2024 (fast punkt) 

Annette Johansen 

 

3. Godkendelse af referat fra den 26/2 – punktet udgår 

a. Elisabeth redegør for sin indsigelse til referatets pkt. 17 (se bilag) 

Denne behandles jf. forretningsordenens pkt. 11 

Beslutning: skal indsigelsen tages til følge? 

 

4. Spørgsmål til Charlotte (fast punkt) 

a. Hvor lang er ventetiden i gennemsnit på en ældre-/handicapbolig? 

b. Har du en oversigt over antallet af borgere der er visiteret? Og antallet der 

er på venteliste? 

c. På hvilke boligområder og boligtyper er der størst pres? 

 

Der er ingen statistik på ventetid, men bedste bud er, at hvis man søger 

bredt tager det ca. ½-2 År at få en 2 værelses bolig.  

 

Det tager ca. 3-10 år, at få en 3 værelses bolig. Det går hurtigere hvis 

man ønsker at bo i Gartnergården.  
 

Der er pt 145 borgere på venteliste til 2 og 3 værelsesboliger.  

 

Ældrebolig søges først når der er et behov, så seniorrådet mener, at det er 

en stor udfordring. 

 

d. Hvornår indkaldes der til et møde i en arbejdsgruppe om kvalitetsstandar-

der? 

Seniorrådet sender input til ændringer/forbedringer efter sommerferien. 

Charlotte finder en dato til et møde i september. Datoen sendes til Steen. 

Arbejdet i administrationen med den politiske sag går i gang i efteråret, så 

den er klar til december mødet. 

 

Vedr. hjemmesiden – aftales møde med Helle omkring denne inden som-

merferien. Helle sender forslag til dato til Steen. 

  

 Referat 
 

 SUOC - Team Administration 8. april 2024 



 

 

 

e. Bliver Seniorrådet inviteret til åbningsreceptionen i Bygaden 22.5? 

Seniorrådet bliver inviteret og invitationerne forventes at blive sendt ud i 

næste uge. 

 

f. Hvordan går det med spirerne på Henriksdal? 

Der er ansat 2 spirer der starter henholdsvis den 10/4 og 11/4. Det er en 

prøveordning, som pt finansieres af plejehjemmene. Såfremt det skal blive 

en permanent løsning, der skal bredes ud til de andre plejehjem, skal politi-

kerne have det med i budgetforhandlingerne. 

 

g. Status på hjemmeplejehuset? 

Det er fortsat planen at indflytning af de sidste sker 2/5. 

Der er ansat en ny leder af sygeplejen pr. 1/4  

Der er stadig mange vakante stillinger i hjemmeplejen, specielt i hjemme-

plejen Vest. 

 

h. Møde om hjemmeplejen. Nedsættelse af arbejdsgruppe om organisering af 

kontakten til hjemmeboende borgere. 

Charlotte sender forslag til dato til Steen. Møde med et par ledere fra Hjem-

meplejen samt Finn, Anne og Annette i Hjemmeplejehuset. 

 

i. Har administrationen abonnement på Senior Monitor? 

Nej. 

 

5. Orientering/punkter fra Sundheds- og Omsorgscentret v/Charlotte  

a) Fremtidens administration 

Handler bl.a. om finansiering af Store Bededag og andre administrative bespa-

relser. Sundheds- og Omsorgscentret har været nødt til at sige farvel til en le-

der og en medarbejder på den baggrund. 

 

b) Hvad skete der på ÆSU-mødet 28.02.2024? (fast punkt) 

Meddelelsessager (M): (Til orientering/bemærkninger) 

 M – Referat Seniorrådsmøde 29.01.2024 

 

Politiske sager (A/I): (høringssvar) 

  4A – Status på Fælleskommunal Akutfunktion 2023 

Det går overordnet fint. Der er plads til flere ydelser. FAF tager rundt til de 

praktiserende læger i de 4 kommuner. Medicinsk afdeling på Glostrup syge-

hus er flyttet til Hvidovre hospital, så der skal skabes et samarbejder her. 

 

  5I – Afvigerrapportering af sagsbehandlingsfrister for 2023 

ÆSU er optaget af at sagsbehandlingsfristerne nu overholdes på alle områ-

der undtagen på biler. Det blev i 2023 prioriteret at få sagsbehandlingsti-

derne ned og vi er nu nået til bilområdet og vi arbejder fortsat på at få ned-

sat sagsbehandlingstiden også her. 

 

b. Sager på Ældre- og Sundhedsudvalgsmøde 10.04.2024:  

Meddelelsessager (M): (Til orientering/bemærkninger) 

M – Bevilling og genbevilling af handicapbiler 

M – Status på reorganisering af rehabiliteringsindsatsen 

M – Referat Seniorrådsmøde 26.02.2024 

 

Politiske sager (A/I): (høringssvar) 

         A – Fordeling af §79-midler 2024 

  Seniorrådet har taget til efterretning. 

 

6. Politiske Sager, jf. oplæg fra Erik den 3. april (fast punkt) 

a. Ældre- og Sundhedsudvalget (alle) 

i) Møde 10.4: §79, rehabilitering som en del af hjemmeplejen 

b. Arbejdsmarkedsudvalget (Annette 

c. Plan- og miljøudvalget (Erik) 



 

 

d. Fritid- og Kultur (Hans-Henrik) 

e. Institution- og Skole (Anne) 

f. Socialudvalget (Finn) 

g. Teknisk udvalg (Elisabeth) 

h. Økonomiudvalg (Steen) Møde 6.3: Sagsbehandlingsfrister (afgivet hørings-

svar). Bevægelseshuset: Udsat 

 

7. Økonomi  v/Anne 

a. Beslutning: Godkendelse af Seniorrådets regnskab for 2024. Godkendt 

b. Beslutning: Seniorrådet godkender den af Erik og Anne udarbejdede ansøg-

ning om ekstrabevilling til budget 2025. Godkendt  

c. Beslutning: Seniorrådet godkender, at det vedtagne budget 2025 snarest 

fremsendes til Helle, der videresender det til de relevante personer i admi-

nistrationen. Godkendt 

 

8. Afbud til næstformanden 

a. Beslutning: FU foreslår, at man i god tid melder afbud til næstformanden, 

når man er forhindret i at deltage i eksterne udvalg/råd som BPR, Projekt 

Ældrevenlige bydele osv. Formålet er at sørge for, at SR altid er repræsen-

teret, hvor vores interesseser skal plejes. Næstformanden forsøger at skaffe 

en vikar. 

Forslaget forkastes. Vi vedtog at organisere os med repræsentant og sup-

pleant i BPR på følgende måde: 

1) Baldersbo: rep. Erik, sup: Anne 

2) Birkehøj: rep. Hans-Henrik sup: Finn 

3) Henriksdal: rep. Annette, sup: Steen 

4) Sengeløse: rep. Anne, sup: Finn 

5) Torstorp: rep. Elisabeth, sup. Finn 

 

9. Forretningsorden 

a. Beslutning: FU foreslår, at der nedsættes en arbejdsgruppe til justering af 

forretningsordenen for at bringe den i overensstemmelse med den måde, 

der arbejdes på med fredags- og ordinære seniorrådsmøder. Arbejdsgrup-

pen består mindst af formand og næstformand. 

Vedtaget. Formand, næstformand og kasserer meldte sig til arbejdsgrup-

pen. 

 

10. Orientering: Erik orienterer om Projekt Ældrevenlige Byer, jf. referatet pkt. 13 

Orienteringen udsat til næste Seniorrådsmøde. 

 

11. Projektbeskrivelser 

a. Orientering: Steen har rettet projektskabelonen til, jf. sidste referat, pkt. 9 

 

12. Seniormesse 

a. Beslutning: Skal vi deltage i seniormessen den 28.8? Se vedlagte pjece. 

Pris 300 kr. Godkendt. 

Steen sørger for, at Jørgen Skorstensgård sender en regning til Anne. Desu-

den sender Steen en virksomhedsfolder ti Anne, som skal kontakte Det 

Danske Madhus ang. deltagelse i Seniormessen. 

 

13.  Vestegnstræf 

a. Diskussion: Steen og Annette deltager i Vestegnstræffet den 9. april. Hvad 

er vores holdning til oplægget om ”Vestegnssamarbejde”? Diskussionen ta-

ges på mandag. 

 

14. Kommende sager 

a. Intern temadag den 15. april i lokale 1.22 

i. Opfølgning: kommentarer til vedhæftede oplæg? 

Ingen kommentarer. Vi har fordelt opgaverne vedr. forplejning som 

det fremgår af vedhæftede notat. 

b. Frivillighedsdagen den 1. juni 

i. Diskussion: Hvem deltager? 



 

 

Hans-Henrik er snorholder. Hans-Henrik tilmelder og deltagelse drøf-

tes på formødet til næste Seniorrådsmøde. 

 

c. Besøge Folketinget den 7. maj 

i. Orientering: Anne, Elisabeth, Hans-Henrik og måske Steen deltager 

Vi udveksler spørgsmål til Gunvor efter dette møde 

 

d. Der er kvartalsmøde med borgmesteren den 27.5 

 

15. Opfølgninger 

a. Aktivitets- og sundhedshus. Annette og Hans-Henrik udarbejder et oplæg, 

jf. sidste referat, pkt. 10. Udsat 

b. Hvordan organiserer vi kontakten til hjemmeboende borgere i hjemmeple-

jen, jf. sidste referat pkt. 11.b? Der er nedsat en projektgruppe om sagen: 

Finn, Annette og Anne, som kommer med et oplæg. Se punkt 4h 

c. Valgformer, jf. referatet pkt. 12, Se vedhæftede. Vi har allerede besluttet, 

at vi anbefaler fremmødevalg. Taget til efterretning 

d. Kvalitetsstandarder, jf. referatet pkt. 14. Anne, Hans-Henrik og Steen har 

holdt møde. Vi afventer en invitation til en arbejdsgruppe. Taget til efterret-

ning. 

e. Pressemeddelelser, jf. sidste referat, pkt. 19. Eftersendes. 

f. Beslutning: Pensionisternes julefest. Marlene vil gerne høre hvilke tanker og 

idéer vi har. Hvem arbejder videre på det? 

Annette tager bolden. Steen sender Marlene Marbjergs mail til Annette 

g. Servicebussen, jf. sidste referat, pkt. 23a 

Det må være Erik, som arbejder videre med dette. Vi efterlyser en hand-

lingsplan. 

h. Status på friplejehjem, jf. sidste referat, pkt. 23b. Hvordan følger vi op her? 

Seniorrådet afventer den nye Ældrelov. 

 

16. Meddelelser fra formanden (fast punkt) 

a. Foreningsakademiet har nu lukket op for tilmeldinger. Ingen fra Seniorrådet 

deltager på grund af manglende økonomi. 

b. Ros for vores høringssvar om udviklingsstrategien. 

 

17. Orientering fra råd og udvalg (fast punkt) 

a) PR-gruppen (Erik, Hans-Henrik, Steen) 

a. Deadline til næste Senior Nyt: 22.5 

b) Kostrådet (Anne, Elisabeth, Finn suppl.):  

c) Trafiksikkerhedsudvalget: 

a. Møde 4.4. Forslag til vejbesigtigelse har deadline den 11. marts 

Den lidt nedladende behandling i trafiksikkerhedsudvalget tages op 

på næste borgmestermøde. 

d) Regionsældrerådet (Steen): Næste møde 11.6 

e) BPR – herunder hjemlighed: 

• BPR Baldersbo: (Erik) 

• BPR Birkehøj: (Hans-Henrik og Finn) – møde 23/4 kl. 15.30-17.00 – 

hverken Finn eller Hans-Henrik kan deltage. Evt. Annette som suppl.  

• BPR Henriksdal: (Annette)  

• BPR Sengeløse: (Anne) – sendt referat ud 

• BPR Torstorp: (Elisabeth) -orienterede fra mødet bl.a. at alle virker til-

fredse, aktiviteten kører godt, ny medicinprocedure kører godt. Sender 

referatet ud 

• Brugermøde Fællesskabshuset: (Hans-Henrik) møde 10.4 

 

18.  Aktivitetskalender (fast punkt)  

Er sendt ud. Steen vil gerne have eventuelle tilføjelser tilsendt. 

 

19. Høringssvar (fast punkt) 

Ingen høringssvar. 

 

20. Punkter til senere behandling 

a. Sagsbehandlingstider 



 

 

b. Opfølgning på ny ældrelov 

c. Velfærdsteknologi 

d. Udløb af kørekort 

e. Orientering om projekt ”Social Drive Out” v/Ole Nilsson 13/5 

f. Vi skal holde fast i at undersøge, hvad bloktilskuddet til ældrerådsar-

bejdet anvendes til 

g. Vi skal stadig holde fast i kritikken af de korte frister til udarbejdelse af 

høringssvar 

h. Vi har lovet politikerne et møde inden sommerferien. De 2 ovenstående 

emner vil bære oplagte at diskutere. Arbejdsgruppe? 

 

21. Eventuelt (fast punkt) 

a. Vi mangler en dato til besøg i Det Danske Madhus 

 Anne sender forslag om 25/4, 16/5 og 22/5 til det Danske Madhus 

b. Punkter til borgmestermøde 27/5 

i) Trafiksikkerhedsudvalget 

 

 

 

 

Referatet er d.d. godkendt af de tilstedeværende medlemmer af Seniorrådet. 


